

## **Ebola haemorrhagic fever, south Sudan – update<sup>1</sup>**

As at 6 June 2004, the health authorities of Yambio County reported a total of 28 cases, including 7 deaths of Ebola haemorrhagic fever, (case-fatality, 25%), in Yambio, Western Equatoria, south Sudan.

Active surveillance and follow-up of contacts have been reinforced; overall, 124 contacts are currently being followed up.

Isolation wards are fully operational with trained nursing staff. Additional equipment for personal protection, collection and shipment of samples and communications has been received.

A special team has been organized and trained for social mobilization. Key messages concerning the disease, its modes of transmission and necessary prevention measures have been distributed widely in the community. ■

<sup>1</sup> See No. 23, 2004, p. 213.

## ***Salmonella enteritidis*, United States**

As at 2 June 2004, a cluster of *Salmonella enteritidis* (SE) cases marked by a distinctive pulsed-field gel electrophoresis (PFGE) pattern was identified in the United States and traced to consumption of natural raw almonds.

To date, 32 cases have been identified with onsets between March 2003 and April 2004. These almonds (from Paramount Farms, California, USA) were sold across the United

## **Fièvre hémorragique à virus Ebola, sud du Soudan – mise à jour<sup>1</sup>**

Au 6 juin 2004, les autorités sanitaires de Yambio avaient notifié au total 28 cas, dont 7 mortels (taux de létalité: 25%), dans ce comté de la région Western Equatoria, dans le sud du Soudan.

La surveillance active et le suivi des contacts ont été renforcés; au total, 124 contacts sont actuellement suivis.

Les services de soins en isolement sont pleinement opérationnels et dotés du personnel infirmier compétent. Ils ont reçus du matériel supplémentaire pour la protection personnelle, le recueil et l'expédition des échantillons, ainsi que pour les communications.

Une équipe spéciale a été mise sur pied et formée à la mobilisation sociale. Les principaux messages sur la maladie, son mode de transmission et les mesures de prévention nécessaires ont été largement distribués dans la collectivité. ■

<sup>1</sup> Voir N° 23, 2004, p. 213.

## ***Salmonella enteritidis*, Etats-Unis**

Au 2 juin 2004, un groupe de cas d'infection à *Salmonella enteritidis* (SE), se caractérisant par un profil distinct à l'électrophorèse sur gel en champ pulsé (PFGE), a été identifié aux Etats-Unis et attribué à la consommation d'amandes crues.

A ce jour, 32 cas, apparus entre mars 2003 et avril 2004, ont été retrouvés. Ces amandes (de Paramount Farms en Californie) sont vendues dans tous les Etats-Unis sous plusieurs marques et

---

States under several brand names and exported to China, Province of Taiwan, Democratic Republic of Korea, France, Italy, Japan, Malaysia, Mexico and the United Kingdom.

The United States Food and Drug Administration (FDA) has recalled the product and notified those countries that received the almonds.<sup>1</sup> Several United States health authorities are involved in the ongoing investigations.

Salmonellosis outbreaks linked to almonds are rare and have been associated only with almonds consumed in their raw state, without further processing. ■

---

<sup>1</sup> See <http://www.fda.gov/> for further information.

exportées en Chine, dans la province de Taiwan, en République démocratique de Corée, en France, en Italie, au Japon, en Malaisie, au Mexique et au Royaume-Uni.

La *Food and Drug Administration* (FDA) des Etats-Unis a rappelé le produit et averti les pays qui ont importé ces amandes.<sup>1</sup> Diverses autorités sanitaires des Etats-Unis participent aux investigations en cours.

Les flambées épidémiques de salmonelloses associées aux amandes sont rares et ne se produisent que si ces fruits sont consommés crus, sans avoir été transformés. ■

---

<sup>1</sup> Voir l'adresse suivante pour plus d'informations: <http://www.fda.gov/>.